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Protokół nr 6/2019 

Miejsce spotkania: Wiktorowo 

Data: 17-18.10.2019r 

Posiedzenie Rady Szkolenia Jeździeckiego w składzie:  

Anna Piasecka, Jan Ratajczak, Jacek Wodyński, Antoni Pacyński 

Przedstawiciel  Zarządu: Marta Polaczek-Bigaj 

Zaproszeni goście: Grażyna Hucz , Zbigniew Kaczorowski 

1. Regulamin Certyfikacji Ośrodków PZJ 

 

Rada przeanalizowała i przedyskutowała uwagi nadesłane z kilku WZJ-tów na temat 

Regulaminu Certyfikacji Ośrodków.  

Uaktualniono regulamin w związku z niektórymi uwagami i zatwierdzano treść regulaminu 

przekazując go do zatwierdzenia zarządowi PZJ. 

 

Uchwała 25/2019  

Rada zatwierdza treść regulaminu Certyfikacji Ośrodków PZJ wchodzący w życie po zmianach 

od 1.01.2020. 

Uchwała zatwierdzona jednomyślnie 

 

2. Regulamin Odznak PZJ  

Rada przedyskutowała uwagi dotyczące Regulaminu Odznak PZJ oraz dokonanie 

odpowiednich zmian w cenniku opłat PZJ. 

Uchwała 26/2019 

Rada wprowadza do regulaminu Odznak zapis - dodatkowy punkt IV.  o brzmieniu 

IV : Odznaki wydawane za granicą   
Osoby posiadające odznaki jeździeckie wydane po za granicami Polski mogą wystąpić z 
wnioskiem o wydanie polskiego odpowiednika. Warunkiem zatwierdzenia odznaki jest 
przedłożenie potwierdzenia z ojczystej federacji jeździeckiej zawierającego informacje o 
wytycznych egzaminacyjnych. Warunki uzyskania odznaki poza granicami kraju nie mogę być 
niższe niż przewidziane w regulaminie odznak PZJ. 

 

Uchwała zatwierdzona jednomyślnie 

 

3. Regulamin odznak PZJ  

Rada przedyskutowała ewentualną przyszłościową zmianę w regulaminie odznak. 

Dyskutowano nad wprowadzeniem kilku istotnych zmian aby podnieść rangę 

egzaminów na odznaki. 
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Dyskutowano nad wprowadzeniem obligatoryjnie odznaki jeżdżę konno jako 

obowiązkową odznakę przed przystąpieniem do Odznaki Brązowej. 

Dyskutowano nad wprowadzeniem nowych programów ujeżdżeniowych dla odznaki 

jeżdżę konno (proste zadania na czworoboku), odznaki brązowej, srebrnej i 

wprowadzeniem obowiązkowego programu ujeżdżeniowego do odznaki złotej.  

Uzgodniono, że Rada wróci do tego tematu w późniejszym terminie. 

 

4. Szkolenia dla członków WKE  

 

Rada ustaliła,  że w pierwszym lub drugim kwartale 2020 roku zorganizuje szkolenie dla 

członków WKE którzy w 2019 r nie odbyli szkoleń licencyjnych dotyczących nowego 

regulaminowi odznak. Będą wtedy mogli również odbyć szkolenie osoby które zostaną 

zgłoszone przez WZJ ty jako nowi egzaminatorzy.  

 

5. Paszporty IGEQ – warunki wydawania i  przeprowadzenia egzaminów  

Rada po zapoznaniu się ze stanem faktycznym naszej przynależności do IGEQ , ustaliła aby na 

najbliższe seminarium (grudzień 2019)  i szkolenie dla egzaminatorów zgłasza  4 osoby: 

Marta Polaczek Bigaj – członek IGEQ z ramienia PZJ – seminarium  

Grażyna Hucz – seminarium i szkolenie na egzaminatora (posiada Level 2 ) 

Marek Wacławik – seminarium i szkolenie na egzaminatora  

Jan Kamiński -  seminarium i szkolenie na egzaminatora 

Kandydaci wyrazili zgodę na udział  

Uchwała 27/2019 

Rada zatwierdza kandydatury na szkolenie i seminarium IGEQ 

Uchwała zatwierdzona jednomyślnie  

6. Wpisanie na listę WKE pana Marka Modelewskiego 

Uchwała 28/2019 

Rada wnosi o wpisanie na listę WKE – Pana Marka Modelewskiego  

 

Uchwała zatwierdzona jednomyślnie  

 

7. Kwestie skarg na członków komisji egzaminacyjnej  na odznaki PZJ  

 

Rada po zapoznaniu się z kilkoma anonimowymi skargami dotyczącymi sposobu 

egzaminowania jak podejścia egzaminatorów do osób zdających przeprowadziła rozeznania 

w danych przypadkach i próbowała pewne kwestie wyjaśnić. Nie zawsze te skargi mają 

uzasadnienie.   

Rada doszła do wniosku, że będzie rozpatrywać wnioski i skargi tylko z oficjalnym podpisem. 
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Jednocześnie informujemy, że bezpośrednią nadrzędną instancją nad komisją egzaminacyjną 

jest dany WZJ i przewodniczący WKE danego WZJ- tu.  

 

8. Sprawa skargi na Ośrodek Certyfikowany w WZJ cie Warmińsko-Mazurskim 

Rada po zapoznaniu się z oficjalną skargą na Certyfikowany Ośrodek w WZJ-cie Warmińsko 

Mazurskim obliguje  WMZJ do kontroli i o ustosunkowanie się do przesłanej skargi.  

Rada stoi na stanowisku że ośrodek certyfikowany ma być przykładem dobrego szkolenia i 

dobrostanu dla koni. 

9. Wnioski o organizację kursów licencyjnych przez: 

a. Stajnia Kresy 

b. Bobrowy Staw  

c. SJ Kresy  

Rada zatwierdza w/w kursy licencyjne i nadaje im status licencyjny.  

10. Wniosek Pan Mateusza Wrona o przyznanie córce Julii Wrona Srebrnej Odznaki w 

Sportowych Rajdach Konnych  

Rada przekazuje tą sprawę do komisji Sportowych Rajdów Konnych z prośbą o podjęcie 

decyzji w sprawie uwzględnionej we wniosku.  

11. Sprawa wypadku w Ośrodku Certyfikowanym – Poland Park  

Rada po zapoznaniu się ze sprawą uważa, że sprawa w ramach regulacji związanych z 

Certfikacją nie budzi zastrzeżeń  i dalsza procedura jest w trakcie realizacji przez odpowiednie 

instytucje. 

12. Wnioskowanie komisji Sportowych Rajdów Konnych o włączenie do CKE osoby z środowiska 

SRK 

Rada przychyla się do wniosku prosząc środowisko SRK o wyznaczenie takiej osoby i 

przedstawienie kandydatury do zatwierdzenia przez RSJ. 

13. Sprawa egzaminów organizowanych w KJ Gałkowo – brak regulaminowej zmianowości 

komisji egzaminacyjnej  

 

Rada po zapoznaniu się ze sprawą nie wyraża zgody na organizowanie egzaminów niezgodnie 

z regulaminem odznak. Prosi organizatorów o przestrzeganie regulaminu. 

 

14. Sprawa nieprawidłowości w przebiegu egzaminu w ośrodku Certyfikowanym PZJ w WZJ-cie 

Kujawsko-Pomorskim 

Rada po zapoznaniu się z wyjaśnieniami przekazuje sprawę do Rzecznika Dyscyplinarnego 

PZJ, jednocześnie zawieszamy możliwość przeprowadzania w tym ośrodku egzaminów na 

odznaki i szkoleń licencyjnych. 
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Uchwała 29/2019 

Rada przekazuje sprawę nieprawidłowości w dokumentacji egzaminacyjnej do Rzecznika 

Dyscyplinarnego PZJ , oraz zawiesza możliwość organizacji egzaminów i szkoleń licencyjnych 

do czasu wyjaśnienia sprawy   .  

Uchwała zatwierdzona jednomyślnie  

 

15. Prośba Pomorskiego Związku Jeździeckiego: 

Pomorski Związek Jeździecki zwraca się z prośbą o dopuszczenie do kursu na stopień IJP i ISP 

n/w osoby,  które nie mają jeszcze ukończonej szkoły średniej. Osoby te uzyskają uprawnienia 

po ukończeniu szkoły średniej  

a. xxxxxxxxxxxxxx 

b. xxxxxxxxxxxxxx  

c. xxxxxxxxxxxxxx  

d. xxxxxxxxxxxxxx 

Uchwała 31/2019 

Rada przychyla się do wniosku Pomorskiego Związku Jeździeckiego i zezwala na odbycie kursu  

xxxxxxxxx, xxxxxxxxxxx, xxxxxxxxxxx, xxxxxxxxxxxxx bez ukończenia szkoły średniej. Jednakże 

uprawnienia mogą uzyskać dopiero po ukończeniu szkoły średniej.  

16. Wniosek Pana Jana Osika w imieniu córki Oliwi Osika o przyznaniu córce srebrnej odznaki  

Na podstawie przesłanej dokumentacji Rada przychyla się do wniosku Pana Jana Osika i 

wydaje decyzję o przyznaniu córce Oliwii Osika srebrnej odznaki PZJ. 

Koszty uzyskanej odznaki pokrywa organizator w związku z faktem, że na terenie organizatora 

odbył się egzamin poprawkowy i organizator jest zobowiązany do wydania odznaki. 

17. Uznanie uprawnień instruktorskich – xxxxxxxxxxxx 

 

Rada ze zdziwieniem przyjęła fakt o przyznaniu przez zarząd PZJ uprawnień instruktorskich 

obywatelowi Włoch Panu xxxxxxxxxxxxxxxxx. Rada jest trakcie wyjaśnienia czy przesłane 

dokumenty przez Pana xxxxxxxxxxxxxxx mają autoryzację Federacji Włoskiej i od tego 

uzależniała przyznanie uprawnień.  

 

18. Sprawa zatwierdzania szkoleń prowadzonych przez Pana xxxxxxxxxxxxxx 

Rada podjęła decyzję aby zaprosić na zebranie RSJ Pana xxxxxxxxxxxxxxx w celu wyjaśnienia 

zaistniałej sytuacji i zaproponowania Panu xxxxxxxxxxxxxxx dalszej współpracy w celu 

wykorzystania jego warsztatu trenerskiego. 

19. Rada ze zdziwieniem przyjęła fakt nie zatwierdzenia przez zarząd uchwały nr 24/2019 o 

brzmieniu:  

„Rada Szkolenia Jeździeckiego zwraca się z prośbą do Zarządu PZJ o zmniejszenie wysokości 

opłaty za wydanie licencji szkoleniowca PZJ dla osób, które uzyskały tytuł Trenera Mentora 
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PZJ do kwoty 100zł oraz zwolnienie Trenerów Mentorów z obowiązku odbywania szkoleń 

licencyjnych” 

Rada uważa że trenerzy – mentorzy,  którzy za osiągnięcia własne, osiągnięcia swoich 

wychowanków i wieloletnią niekiedy społeczną pracę na rzecz PZJ-tu  zasługują na słowa 

uznania i na proponowaną przez RSJ symboliczną zniżkę w opłatach za licencję szkoleniowca. 

Rada zwraca się do Zarządu o ponowne rozpatrzenie w/w uchwały. 

 

20. Umowa na organizację kursów instruktorskich 

Rada przedyskutowała konieczność wprowadzenia zmiany w umowach na organizacje 

kursów i dopasowanie tych umów do przyszłych Zasad Szkolenia Kadr Instruktorsko-

Trenerskich. Umowy te będą miały dopasowany nowy plan ramowy kursów. Tematem tym 

Rada zajmie się na najbliższym spotkaniu po opracowaniu Zasad Szkolenia Kadr. 

 

21. Zasady Szkolenia Kadr Instruktorsko-Trenerskich w Jeździectwie 

Rada Szkolenia Jeździeckiego podczas tego zebrania opracowywała dalszą część Zasad 

Szkolenia Kadr Instruktorsko-trenerskich dopasowując je do opracowanych już wcześniej  

Ram Kwalifikacji Zawodowej . 

Ustalono , że na najbliższym spotkaniu RSJ Zasady szkolenia zostaną dokończone i przekazane 

do weryfikacji osobom kompetentnym w tej dziedzinie 

Planowany termin wprowadzenia w życie nowych Zasad Szkolenia Kadr Instruktorsko-

Trenerskich w Jeździectwie to 01.01.2020r. 

 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Następne zebranie zaplanowano na 13-14.11.2019 w Wiktorowie  

 


